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[Justitsministeren.] 
lade sagen gå til klageretten. Det er, den 
mulighed, man har, hvor det drejer sig om 
et medlem af domsmagten. 

(Kort bemærkning). 

Aksel Larsen: Vi kunne jo foretage en 
ændring i ombudsmandsloven. 

Justitsministeren (Hans HcehJcerwp): Det 
slipper det ærede medlem ikke med; der 
skal en ændring af grundloven til. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Axel Ivan Pedersen: Jeg foreslår, at lov- 
forslaget henvises til indfødsretsudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om omsætningsafgift af choko- 
lade- og sukkervarer m. m. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1373, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2897). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Peter Nielsen: Lovforslaget tilsigter en 
ajourføring af de afgiftslettelser, vi gennem- 
førte i 1955 og i 1956. Vi sørgede dengang 
for, at der var et rimeligt forhold mellem 
afgiften på de færdige varer og råproduk- 
terne, således at man ikke ved at lade 
mandlerne gå. gennem en mandelkværn 
kunne unddrage sig den fulde marcipan- 
afgift. Det skete ved, at der på afskallede 
mandler m. v. blev lagt en ekstra afgift 
på 6 kr. pr. kg. Råvarepriserne er nu 
undergået visse ændringer, og skal det 
samme forhold bevares, vil det være 
nødvendigt at nedsætte denne afgift med 
1 kr. pr. kg. Det standser vel næppe Sveriges- 
rejserne, men en nedsættelse er jo altid 
velkommen, og jeg skal derfor anbefale 
lovforslaget. 

Henry L. W. Jensen: Jeg kan på mit 
partis vegne give tilslutning til lovforslaget. 

Weikop: Tilttæqßs. 

Aage Fogh: Jeg vil anbefale det fore- 
liggende lovforslag, 

Niels Andersen: På retsforbundets vegne 
kan også jeg give tilsagn om hurtig og 
velvillig gennemførelse af det foreliggende 
lovforslag. 

Aksel Larsen: Nu kunne jeg jo fatte mig 
uhyre kort og tilslutte mig det, der allerede 
er sagt af de foregående ærede ordførere, 
men jeg vil dog tilføje, at jeg synes, man 
burde overveje, om man ikke på hele 
dette område kunne nedsætte afgifterne 
ganske betydeligt. Det her foreslåede er 
en meget beskeden nedsættelse; det er 
dog en nedsættelse, og det går vi naturlig- 
vis ind for, men vi synes, at afgifterne på 
hele dette felt er for høje, og vi henstiller 
til overvejelse dels i regeringen, dels i det 
høje ting, om man ikke generelt burde 
foretage en nedsættelse. 

Finansministeren (Kampmann): Det kan 
kun glæde en finansminister, at han sådan 
dag efter dag får almindelig tilslutning 

, til sine forslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om de 
kulturhistoriske lokalmuseer. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1385, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2902). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ditlevsen: Den højtærede undervisnings- 
minister gav i sin fremsættelsestale udtryk 
for den opfattelse, at museerne ude omkring 
i landet havde været temmelig stedmoder- 
ligt behandlet. Jeg vil gerne have lov 


